
Zápis ze setkání pastorační rady  18. 3. 2025 20:30 
Římskokatolická farnost u kostela sv. Jakuba Staršího Praha - Kunratice 

Přítomni:  P. Vojtěch Smolka, jáhen Jakub Haloda, Daniela Jančíková, Jana Steifová, Jana Vargová,
Jana Krausová, Svatomír Mydlarčík, Ladislav Hylena (část setkání) a Oliver Macháček 
Nepřítomen: P. Jakub Žákavec 

1) Společná modlitba na téma Mt 23,1-12 
2) Kalendář akcí na rok 2025/26 

• Kalendář na rok 2025/26 je již navržený. Kvůli termínu kurzu Filip bylo posunuto víkendové
setkání LIFTu. Do programu na letošní jaro přibude pouť farnosti na Vyšehrad (viz bod č. 5
níže). 

3) Noc kostelů, organizace, koncerty ZUŠ / Jakoband 
• Byl zformován užší  organizační  tým: Jana Steifová,  otec Vojtěch,  Oliver Macháček, Jana

Vargová, Kateřina Roubíčková. Hlavní koordinátor: Jana Steifová. Rámcový program odešle
Jana S. panu Mydlarčíkovi do 25.3. 

• K programu Noci kostelů: 
◦ 18:00-18:45 proběhne standardní mše svatá 
◦ 19:00-19:30 koncert ZUŠ (paní Sedláková) 
◦ Čas koncertu Jakoband domluví Jana S. s Dominikou Mackovou. Mezi koncerty by však

měla být hodinová pauza a každý koncert max. na půl hodiny. Jana S. sezve organizační
tým k podrobnější domluvě Noci kostelů. 

4) Pietní místo nenarozených dětí 
• Oliver jednal ve věci s Dominikou, která je ochotná si vzít pietní místo za své. 
• Stále je preference, aby pietní místo bylo na hřbitově v místě hrobu, který patří farnosti a

jsou tam pohřbení rodiče bývalého faráře farnosti. Oliver bude jednat s Dominikou, že by
hrob navštívili a případně připravili konkrétnější návrh. 

5) Jubilejní rok, a co my s ním? A jak ho prožít ve farnosti? 
• Zazněl návrh pouti farnosti na Vyšehrad. Panuje shoda členů PRF, abychom se zúčastnili

jako farnost společné vikariátní mše svaté na Vyšehradě. 
• Mohly by být navrženy 2 trasy. Jedna náročnější (Oliver osloví Pavla Janečka, aby ji vedl),

druhá méně náročná – skupina by využila na převážnou část cesty MHD). Oliver v této věci
osloví ještě P. Dominika Friče, který koordinuje účast na vikariátní pouti. 

• Zazněl  návrh  zorganizovat  seminář  Otcovo srdce.  Standardně  jde  o  pětidenní  seminář,
v našem případě by se jednalo o víkendovou akci v termínu 26.-28. 9. 2025. Členové PRF
promyslí do příštího setkání a otec Vojtěch probere možnosti s Markem Novákem, který
má se semináři zkušenosti. 

6) Písaři do Zpravodajů, povědomí o farnosti 
• Svatomír upozornil na to, že všechny příspěvky se musí dávat s měsíčním předstihem. Bylo

domluveno, že členy PRF bude Svatomír upomínat a chtít informace o akcích. Svatomír pak
příspěvek do Kunratického zpravodaje napíše. 
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7) Program u zdiměřické kaple, přednáška, koncert? 
• Akce proběhne dne 25. 5. 2025. Organizaci má na starost Tomáš Tarcala. Účelem je udělat

program – přednášku, koncert, který zviditelní kapličku a lidé třeba přispějí na její opravu
financemi. Většina členů PRF se přiklonila k názoru, že by bylo dobré zachovat tradici, aby
součástí byla i mše svatá. 

• Předběžný program: 15:30 mše svatá, 17:00 přednáška a koncert. 
8) Farní opička a žehnání v návaznosti na narozeniny 

• Protože ani jedna ze zmíněných aktivit již tolik nerezonuje a účastní se jí malé procento
těch, kterých by se měla týkat, bylo domluveno následující: 
◦ Losování farní opičky skončí na Květnou neděli. Opička poté bude případně k dispozici

na faře. Jana V. navrhla, aby „konec“ opičky byl dětem vysvětlen a okomentován, a aby
zaznělo poděkování všem, kteří se o opičku starali. 

◦ Žehnání v návaznosti na narozeniny proběhne ještě v březnu, dubnu a květnu, aby byl
završen celý rok a nikdo necítil křivdu, že v měsíci jeho narození se neuskutečnilo. 

9) Aktuální investiční akce farnosti a obce 
• Otec Vojtěch informoval, že je v řešení fotovoltaika na střechu. Ladislav řeší formality s tím

spojené, FVE bude realizována dodavatelsky vybranou firmou. 
• Uvažuje se o osvětlení přístřešku na zahradě, zkvalitnění trávníku a záhonů, a to také kvůli

tomu, že současná podoba vyžaduje velkou frekvenci pletí. 
• Otec Vojtěch ve spolupráci s obecním úřadem řeší rekonstrukci Kostelního náměstí. 

Zapsala: Jana Vargová
Doplnil a schválil: P. Vojtěch Smolka, farář 
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